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Protokół nr RG.0002.4.2024  

z sesji Rady Gminy Lyski z dnia 28 sierpnia 2024 r. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Powitanie. 

3. Wręczenie radnemu zaświadczenia o wyborze do Rady Gminy Lyski. 

4. Ślubowanie radnego. 

5. Przyjęcie porządku obrad. 

6. Przyjęcie protokołu nr RG.0002.3.2024 z sesji Rady Gminy Lyski z dnia 27.06.2024 r. 

7. Wypowiedź Wójta Gminy Lyski na temat prac w okresie międzysesyjnym. 

8. Sprawozdanie z prac komisji stałych Rady Gminy Lyski, Komisji Rewizyjnej, Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji. 

9. Zaopatrzenie mieszkańców w wodę. 

10. Problematyka planowania przestrzennego. 

11. Informacja Urzędu Gminy nt realizacji wniosków złożonych przez Radnych w okresie 

grudzień 2023 – maj 2024. 

12. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmian budżetu Gminy Lyski na 2024 rok (nr 1) 

2) zmian budżetu Gminy Lyski na 2024 rok (nr 2) 

3) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024-2044 

4) dopuszczenia zapłaty podatków, opłat oraz niepodatkowych należności budżetowych 

stanowiących dochody budżetu Gminy Lyski za pomocą innego instrumentu płatniczego 

5) przekazania środków finansowych dla Państwowej Straży Pożarnej, 

6) ustalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Lyski 

7) szczegółowego sposobu i zakresu  świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za 

uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

8) wskazania przedstawicieli Rady Gminy Lyski do Gminnej Rady Sportu w Lyskach 

9) połączenia jednostek budżetowych Gminy Lyski: Ośrodka Pomocy Społecznej oraz Ośrodka 

Wspierania Rodziny 

10) nadania Statutu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Lyskach 

11) powołania Zespołu dla przygotowania wyborów uzupełniających ławników na kadencję 2024 

- 2024 

12) zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji w Katowicach informacji o kandydatach 

na ławników na kadencję 2024 – 2027 

13) rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Lyski (skarga A. Szulc)  

14) rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Lyski 

15) pozostawienia petycji bez rozpatrzenia 

13. Sprawy bieżące Rady – wolne wnioski. 

14. Zakończenie obrad sesji. 



 

Wygenerowano za pomocą app.esesja.pl 

 
Miejsce posiedzenia: sala OSP Lyski 

Obrady rozpoczęto 28 sierpnia 2024 o godz. 15:00, a zakończono o godz. 17:17 tego samego 

dnia. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 11 członków. 

Obecni: 

1. Zbigniew Bania 

2. Zbigniew Bugdol 

3. Grzegorz Dudek 

4. Adam Dyakowski 

5. Mirela Gawlik 

6. Paweł Hajok 

7. Łukasz Harazim 

8. Izabela Homola 

9. Sylwia Kluger-Kustoś 

10. Krzysztof Korecki 

11. Monika Lazar 

12. Małgorzata Nowak 

13. Wojciech Paprotny 

14. Sebastian Staniek 

 

Ad. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski G. Dudek otworzył sesję i stwierdził, iż zgodnie z listą 

obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 11 Radnych, co wobec ustawowego składu Rady 

wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji – 

uchwał. Pani Ania Salich złoży dopiero ślubowanie na dzisiejszej sesji. Radne nieobecne: Mirela 

Gawlik, Sylwia Kluger-Kustoś, Małgorzata Nowak. 

Ad.2. Powitanie. 

Przewodniczący Rady Gminy S. Dudek powitał wszystkich zebranych na sesji Rady Gminy Lyski. 

Listy obecności stanowią załącznik do protokołu. 

Ad.3. Wręczenie radnemu zaświadczenia o wyborze do Rady Gminy Lyski. 

Przewodniczący Gminnej Komisji Wyborczej w Lyskach P. Dawid Markiton – w związku z 

wygaśnięciem mandatu radnego, dnia 28 lipca 2024 roku przeprowadzone zostały wybory 

uzupełniające do Rady Gminy Lyski w okręgu wyborczym numer 15 to jest Żytna. Wybory odbyły 

się, głosowania nie przeprowadzono. Radną została wybrana Pani Anna Magdalena Salich. 
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Przewodniczący Gminnej Komisji Wyborczej w Lyskach P. D. Markiton wręczył zaświadczenie o 

wyborze do Rady Gminy Lyski. 

 

Ad.4. Ślubowanie radnego. 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski P. G. Dudek poprosił wszystkich o powstanie i odczytał rotę 

ślubowania o następującej treści : 

„Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki 

radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy i jej 

mieszkańców.” 

 

Radna Anna Salich odpowiedziała: „ślubuję, tak mi dopomóż Bóg”. 

 

Wójt Gminy Lyski - gratuluję Pani Radnej ja chciałam tylko powiedzieć w 2 zdaniach. Pani Radna 

była moją konkurentką w wyborach 5 lat temu i przez 5 lat nam się super współpracowało i to był 

mój wybór teraz za mnie. Także mam nadzieję, że nie pożałujesz tylko dzięki, powodzenia. 

Radny G. Dudek - ja oczywiście także życzę Pani Radnej, żeby spełniła się w roli, w roli Radnej, 

chciałbym tylko przypomnieć, że 8 lat temu tak Pani Radna startowała Pani w wyborach w moim 

komitecie wyborczym i brakło wtedy jednego głosu do tego, żeby Pani wtedy objęła stanowisko, 

ale jak to mówią co się odwlecze to nie uciecze, witamy na pokładzie. 

Ad.5. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy  Lyski P. G. Dudek poinformował, iż jest zmiana porządku obrad, a 

mianowicie jest dodatkowy projekt uchwały po zmianach w sprawie zmiany WPF Gminy Lyski na 

lata 2024-2044 i zapytał czy są jeszcze jakieś propozycje zmian porządku obrad? 

Radni nie mieli więcej uwag do zaproponowanego porządku obrad. 

Przewodniczący Rady gminy Lyski P. G. Dudek poddał pod głosowanie I zmianę porządku 

obrad: projekt uchwały po zmianach w sprawie zmiany WPF Gminy Lyski na lata 2024-

2044. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne 

ZA (12) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Paweł Hajok, Łukasz 

Harazim, Izabela Homola, Krzysztof Korecki, Monika Lazar, Wojciech Paprotny, Anna Salich, 

Sebastian Staniek 
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PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) 

Mirela Gawlik, Sylwia Kluger-Kustoś, Małgorzata Nowak 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski P. G. Dudek poddał pod głosowanie przyjęcie porządku 

obrad wraz z zaproponowaną zmianą. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne 

ZA (12) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Paweł Hajok, Łukasz 

Harazim, Izabela Homola, Krzysztof Korecki, Monika Lazar, Wojciech Paprotny, Anna Salich, 

Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) 

Mirela Gawlik, Sylwia Kluger-Kustoś, Małgorzata Nowak 

Ad.6. Przyjęcie protokołu nr RG.0002.3.2024 z sesji Rady Gminy Lyski z dnia 27.06.2024 r. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że nie wpłynęły żadne uwagi do tego protokołu i 

zapytał czy ktoś chce zabrać głos? 

Radni nie zgłosili żadnych uwag, w związku z tym protokół został przyjęty. 

 

Ad.7. Wypowiedź Wójta Gminy Lyski na temat prac w okresie międzysesyjnym. 

Wójt Gminy Lyski - ja może tak, bo to było bardzo, bardzo intensywny okres, więc pokrótce mniej 

więcej w zdaniach tam powiem paru co, jakie miały miejsce wydarzenia, jakby Państwo mieli 

jakieś pytania to powiedzieć poproszę. 
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28 czerwca odbyła się sesja Śląskiego Związku Gmin i Powiatów, gdzie wybieraliśmy władzę, 

odbyła się ona w Rybniku, to była już druga, ponieważ w pierwszej nie udało się ich wyłonić, w 

tym samym dniu było spotkanie z Sołtysami w Kalimerze, następnie Msza Święta i spotkanie z 

partnerem z Czech z Koła Pszczelarskiego.  

Następnie spotkanie tutaj no może te spotkania wszystkie razem, bo tych spotkań było bardzo dużo: 

z Proboszczem, z Panią Sołtys z Adamowic, z Panem Kulczykiem, Zespół Adagio,  Lyski Rock 

Festiwal, tych spotkań nie wiadomo, że każdego każdej daty wymieniać kiedy one się odbywały, 

spotkanie z Państwowej Straży Pożarnej, tam byliśmy z Panem Zastępcą również dalej o skutkach 

nawałnicy i ich usuwaniu oraz na temat hydrantów walczymy, objazd dróg gminnych z Panem 

Łukaszem bardzo mocne wrażenia po tym objeździe, całą gminę objechaliśmy następnie spotkania 

w Raszczyce w sprawie odwodnienia sali gimnastycznej, Pan Prezes Klubu Sportowego w tym 

dniu również odwiedził,  

12 lipca odbyli wzięliśmy udziału w obchodach święta Policji i pikniku zorganizowanym z tej 

okazji,  

Doszła Radna Sylwia Kluger-Kustoś. Obecnych 13 Radnych. 

15 lipca jubileusze wręczenia medali za długoletnie pożycie małżeńskie parom, które obchodziły 

swój jubileusz w 2023 roku.  tym dniu również odbyło się zebranie wyborcze w sołectwie 

Bogunice, 

16 lipca Wójt na jeden dzień, wizyta laureata pierwszego miejsca w Urzędzie Gminy i zebranie 

wyborcze w sołectwie Żytna  

17 lipca spotkanie LYSKOR 

Tutaj kolejne spotkania to były przeróżne to może z Panem Prezesem Classenu, Tomiczkiem to są 

takie robocze spotkania, 

24 lipiec zebranie wyborcze w sołectwie Sumina 

28 lipiec memoriał Skata 

29 lipca Zarząd OSP 

30 lipca Oczyszczalnia Ścieków komisja, u Pani Kierownik byliśmy tutaj. Też no szereg spotkań z 

Proboszczami, w sprawie OWRu,  Zwonowice, spotkanie LYSKOR w Urzędzie Gminy Kornowac, 

odbiór końcowy budowy sali gimnastycznej w Raszczycach, wizja w terenie tężnia, zawody 

Radnych Rady Gminy w Lyskach, to akurat bardzo fajne było zdarzenie, fajny pomysł Panowie 

bardzo, dużo ludzi chętnych było na tyle znaczy chętnych to było także fajnie chętnych do gry, to 

było dla mnie zaskakujące, spotkanie z Panem Markiem Koczym architektem w sprawie remontu 

budynków, tutaj w sprawie zawodów karpiowych, w sprawie sali OSP Bogunice, również w tym 
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dniu miałam spotkanie z Panem Sołtysem z Lysek, zebranie wyborcze w sołectwie Nowa Wieś 13 

sierpień  

14 sierpień zebranie wyborcze w Lyskach  

17 sierpień stulecie LKSu Dzimierz, w ramach projektu z gminą partnerską Darkovice 

19 sierpień sesja w Jejkowicach byłam tam podziękować Radnym za wsparcie finansowe, które 

nam udzielono i podziękować również ich strażakom za pomoc w akcji i w tym dniu też odbyło 

się zebranie wyborcze w sołectwie Pstrążna, 

20 sierpień zebranie sołeckie w sołectwie Dzimierz  

21 sierpień  zebranie wyborcze w sołectwie Raszczyce  

22 sierpień zebranie wyborcze w sołectwie Zwonowice, spotkanie z harcerzami Ad Astra, 

24 sierpień udział w uroczystościach dożynkowych Bollatice 

25 sierpień udział już w sołeckich dożynkach Adamowice i Jejkowice  

26 sierpnia odbyły się komisje i zebranie  

27 sierpnia wczoraj ostatnie zebranie wyborcze w Adamowicach, mamy wybranych wszystkich 

sołtysów bardzo, bardzo gratuluję. Cieszę się bardzo, bo była frekwencja, była frekwencja 

rekordowa na wszystkich wyborach, Lyski pobiły 162 osoby były. Także bardzo gratuluję 

wszystkim nowo wybranym sołtysom i liczę na owocną współpracę, dziękuję bardzo. 

Radni nie mieli pytań ani uwag do wypowiedzi Pani Wójt Gminy Lyski.  

Ad.8. Sprawozdanie z prac komisji stałych Rady Gminy Lyski, Komisji Rewizyjnej, 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

Przewodniczący komisji Rewizyjnej P. A. Dyakowski - a więc Komisja Rewizyjna miała spotkanie 

22 sierpnia tego roku, kontrola miała na celu sprawdzenie procedury przetargowej modernizacji 

odcinka drogi gminnej i wewnętrznej ulicy bez nazwy w miejscowości Żytna, cały ten protokół jest 

dostępny w biurze Gminy, więc żeby nie zabierać cennego czasu, każdy Radny może tam przeczytać 

ten protokół. 

Radni nie mieli pytań ani uwag.  

Ad.9. Zaopatrzenie mieszkańców w wodę. 

Przewodniczący Rady Gminy G. Dudek poinformował, iż wszyscy materiały otrzymali z 

wyprzedzeniem i zapytał czy ktoś jeszcze ma pytania w tym temacie? 

 

Radni nie mieli pytań w w/w temacie.    
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Ad.10. Problematyka planowania przestrzennego. 

Przewodniczący Rady Gminy G. Dudek poinformował, iż wszyscy materiały otrzymali z 

wyprzedzeniem i zapytał czy ktoś jeszcze ma pytania w tym temacie? 

 

Radni nie mieli pytań w w/w temacie.    

 

Ad.11. Informacja Urzędu Gminy nt realizacji wniosków złożonych przez Radnych w 

okresie grudzień 2023 – maj 2024. 

Przewodniczący Rady Gminy G. Dudek poinformował, iż wszyscy materiały otrzymali z 

wyprzedzeniem i zapytał czy ktoś jeszcze ma pytania w tym temacie? 

 

Radni nie mieli pytań w w/w temacie.    

 

Ad.12. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmian budżetu Gminy Lyski na 2024 rok (nr 1) 

Przewodniczący poinformował, iż każdy Radny projekt uchwały otrzymał z wyprzedzeniem i 

miał możliwość zapoznania się z jego treścią, czy są jeszcze jakieś pytania? 

Radni nie mieli pytań ani uwag.  
 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski P. G. Dudek poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie zmian budżetu Gminy Lyski na 2024 rok (nr 1). 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (13) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Paweł Hajok, Łukasz 

Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika Lazar, Wojciech 

Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Mirela Gawlik, Małgorzata Nowak 
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2) zmian budżetu Gminy Lyski na 2024 rok (nr 2) 

Przewodniczący poinformował, iż każdy Radny projekt uchwały otrzymał z wyprzedzeniem i 

miał możliwość zapoznania się z jego treścią, czy są jeszcze jakieś pytania? 

Radni nie mieli pytań ani uwag.  
 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski P. G. Dudek poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie zmian budżetu Gminy Lyski na 2024 rok (nr 2) 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (13) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Paweł Hajok, Łukasz 

Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika Lazar, Wojciech 

Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Mirela Gawlik, Małgorzata Nowak 

3) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024-2044 

Przewodniczący poinformował, iż każdy Radny projekt uchwały otrzymał z wyprzedzeniem, 

Pani Skarbnik odczytała propozycję dodatkowych zmian do przedmiotowego projektu uchwały i 

zapytała czy są jeszcze jakieś pytania? 

Radni nie mieli pytań ani uwag.  
 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski P. G. Dudek poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024-2044. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 
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ZA (13) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Paweł Hajok, Łukasz 

Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika Lazar, Wojciech 

Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Mirela Gawlik, Małgorzata Nowak 

4) dopuszczenia zapłaty podatków, opłat oraz niepodatkowych należności budżetowych 

stanowiących dochody budżetu Gminy Lyski za pomocą innego instrumentu płatniczego 

Przewodniczący poinformował, iż każdy Radny projekt uchwały otrzymał z wyprzedzeniem i 

miał możliwość zapoznania się z jego treścią, czy są jeszcze jakieś pytania? 

Radni nie mieli pytań ani uwag.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski P. G. Dudek poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie dopuszczenia zapłaty podatków, opłat oraz niepodatkowych należności budżetowych 

stanowiących dochody budżetu Gminy Lyski za pomocą innego instrumentu płatniczego 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (13) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Paweł Hajok, Łukasz 

Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika Lazar, Wojciech 

Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Mirela Gawlik, Małgorzata Nowak 
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5) przekazania środków finansowych dla Państwowej Straży Pożarnej, 

Przewodniczący poinformował, iż każdy Radny projekt uchwały otrzymał z wyprzedzeniem i 

miał możliwość zapoznania się z jego treścią, czy są jeszcze jakieś pytania? 

Radni nie mieli pytań ani uwag.  
 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski P. G. Dudek poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie przekazania środków finansowych dla Państwowej Straży Pożarnej. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (13) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Paweł Hajok, Łukasz 

Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika Lazar, Wojciech 

Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Mirela Gawlik, Małgorzata Nowak 

6) ustalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Lyski 

Przewodniczący poinformował, iż każdy Radny projekt uchwały otrzymał z wyprzedzeniem i 

miał możliwość zapoznania się z jego treścią, czy są jeszcze jakieś pytania? 

 

Inspektor P. E. Teodorowicz – poinformował, iż nie wpłynęła żadna uwaga, jeżeli chodzi o 

konsultacje i wpłynęła pozytywna opinia z sanepidu.  

Radni nie mieli pytań ani uwag.  
 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski P. G. Dudek poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie ustalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Lyski. 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 8, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
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Wyniki imienne 

ZA (5) 

Łukasz Harazim, Izabela Homola, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (8) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Paweł Hajok, Sylwia 

Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika Lazar 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Mirela Gawlik, Małgorzata Nowak 

7) szczegółowego sposobu i zakresu  świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za 

uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi 

Przewodniczący poinformował, iż każdy Radny projekt uchwały otrzymał z wyprzedzeniem i 

miał możliwość zapoznania się z jego treścią, czy są jeszcze jakieś pytania? 

Radni nie mieli pytań ani uwag.  
 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski P. G. Dudek poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie szczegółowego sposobu i zakresu  świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za 

uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 8, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (5) 

Łukasz Harazim, Izabela Homola, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (8) 
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Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Paweł Hajok, Sylwia 

Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika Lazar 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Mirela Gawlik, Małgorzata Nowak 

8) wskazania przedstawicieli Rady Gminy Lyski do Gminnej Rady Sportu w Lyskach 

Przewodniczący poinformował, iż każdy Radny projekt uchwały otrzymał z wyprzedzeniem i 

miał możliwość zapoznania się z jego treścią. I tu na wspólnym posiedzeniu komisji wstępnie 

żeśmy ustalili, iż z naszej strony, ze strony Rady Gminy byłyby to 2 osoby, czyli Pan Radny 

Zbigniew Bugdol i Pan Radny Sebastian Staniek, ale chciałbym się zapytać Pana Radnego 

Zbigniewa Bugdola czy Pan wyraża zgodę? 

 

Radny Z. Bugdol - tak wyrażam. 

 

Radny G. Dudek - chciałbym o to samo zapytać Pana Sebastiana Stańka. 

 

Radny S. Staniek - wyrażam zgodę. 

 

Radny G. Dudek - dobrze czy są jeszcze proszę Państwa inni kandydaci. Jeżeli nie to zamykam 

listę kandydatów. 

Radni nie mieli pytań ani uwag.  
 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski P. G. Dudek poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie wskazania przedstawicieli Rady Gminy Lyski do Gminnej Rady Sportu w Lyskach 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (13) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Paweł Hajok, Łukasz 

Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika Lazar, Wojciech 

Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
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BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Mirela Gawlik, Małgorzata Nowak 

9) połączenia jednostek budżetowych Gminy Lyski: Ośrodka Pomocy Społecznej oraz 

Ośrodka Wspierania Rodziny 

Przewodniczący poinformował, iż każdy Radny projekt uchwały otrzymał z wyprzedzeniem i 

miał możliwość zapoznania się z jego treścią, czy są jeszcze jakieś pytania? 

 

Radny Z. Bania – w  związku z podjęciem tej bardzo ważnej uchwały nasz Klub Zrównoważony 

Rozwój Gminy Lyski podjął stanowisko i  chciałbym te oświadczenie tutaj przedstawić: Radni 

Klubu Zrównoważony Rozwój Gminy Lyski stoją na stanowisku, że w obecnej sytuacji, która się 

wytworzyła widzą potrzebę zmian związanych z prowadzeniem działalności przez Ośrodek 

Wspierania Rodziny. W ocenie naszego Klubu OWR przez wiele lat spełniał swoje statutowe i nie 

tylko statutowe zadania. Środowiska lokalne mieszkańców poczynając od dzieci kończąc na 

seniorach były i są z nią związane z działalnością OWR. Wskutek przeprowadzonych konsultacji 

społecznych w Gminie Lyski jest zadowolenie z prowadzonej działalności przez OWR. W związku 

z powyższym idąc głosem naszego społeczeństwa widzimy potrzebę dalszej działalności na rzecz 

lokalnej społeczności. Uważamy jest to dobry moment do przekształcenia OWR oraz OPS w jedno 

centrum usług społecznych. Jest to czas, w którym nasza gmina nie powinna się rozwojowo 

hamować tylko iść do przodu wprowadzając zmiany organizacyjne każdy mieszkaniec bez 

względu na sytuację społeczną i dochód powinien otrzymać wsparcie w sposób 

zindywidualizowany. Centra Usług Społecznych, CUS zgodnie z ustawą z dnia 19 lipca 2019 roku 

o realizowaniu usług społecznych na rzecz centrum usług społecznych (Dziennik Ustaw z dnia 

2019 roku poz. 1818) to nowe jednostki organizacyjne gminy i nowa instytucja lokalnej polityki 

społecznej która będzie służyć rozwojowi i integracji usług społecznych organizowanych i 

świadczących na poziomie lokalnym. Docelowo CUSy mają stanowić miejsca, w których nastąpi 

pełna koordynacja usług społecznych w jednym miejscu z myślą o wszystkich mieszkańcach 

gminy. Centra Usług Społecznych są źródłem kompletnych informacji o usługach społecznych. 

CUS ma być miejscem, w którym każdy mieszkaniec bez względu na dochód i sytuację społeczną 

otrzyma wsparcie w sposób zindywidualizowany, usługi szyte na miarę. Realizacja usług odbywać 

się będzie przy ścisłej współpracy lokalnych usługodawców organów administracji publicznej, 

przedsiębiorców organizacji pozarządowych, podmiotów ekonomii społecznej. W związku z 

powyższym nasz Klub będzie wspierać wszystkie działania mające na celu powstanie jednej 

jednostki CUS poprzez połączenie OWR i OPS. Ta fuzja dla naszej lokalnej społeczności da 

znaczne większe i wymierniejsze korzyści wszystkim organizacjom w tym również pozarządowym 

na wsparcie w sposób przez nich oczekiwany. Klub stoi na stanowisku, że na obecnym etapie 

łączenie w tej formie OWR i OPS nie jest najlepszym rozwiązaniem. Widzimy potrzebę 

skorzystania z programów dedykowanych w celu powołania nowej jednostki CUS, gdzie można 
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pozyskać znaczne środki finansowe co ma bardzo duże znaczenie mając na uwadze sytuację 

finansową naszej gminy, dziękuję. 

 

Wójt Gminy Lyski – rozumiem, że w tym nie mają teraz, bo delegowane i tak będzie Senior +, bo 

ktoś to musi prowadzić i świetlice wielopokoleniową no ktoś musi prowadzić rozliczać kadry 

pensje i tak dalej będzie musiał i tak, żeby te zadania były utrzymane czyli rozumiem, bo jednostka 

utrzymanie jednostki, wiąże się że musi być kadrowa, księgowa to są koszty. Utrzymanie mamy 

utrzymać jednostkę w jakim celu. Bo to będą dodatkowe koszty, które będzie Gmina ponosić 

zupełnie tylko po to, żeby na przykład były świetlice środowiskowe, które i tak mamy zamiar 

prowadzić. 

 

Radny Z. Bania - znaczy my tutaj występujemy, żeby Pani Wójt, my podzielamy Pani zdanie, 

jesteśmy za tym że po tylu latach dobrych działań OWRu, bo te działania były bardzo dobre, OWR 

nam ściągał wiele, wiele pieniędzy poprzez granty, przez inne programy, chcemy żeby Pani podjęła 

działania mające na celu powołanie jednostki CUS, już kiedyś 3 lata temu żeśmy próby te 

prowadzili nie udało się to. Ja sobie pozwoliłem w tej sprawie podzwonić, dzwoniłem do 

Regionalnego Ośrodka Polityki Społecznej, rozmawiałem z Zastępcą Dyrektora, z Panem 

Polokiem, na ten temat, na temat CUSów, CUSy mają przyszłość, jest program dedykowany z Unii 

Europejskiej na lata 2021-2027. Pani Minister Nowakowska wspiera działalność CUSów, więc my 

prosimy Panią Wójt, żeby przez te 3 miesiące, 4 podjąć działania mające na celu doprowadzenie 

do powstania CUSu. Ta fuzja nie ma znaczenia. 

 

Wójt Gminy Lyski - ale to nie ma, nie ma przeszkody, nie ma przeszkody, żeby OPS był tylko, że 

co w tym momencie przez te 3,4 miesiące zrobimy. 

 

Radny Z. Bania - no to trudno to co będziemy. 

 

Wójt Gminy Lyski - jeżeli OPS nie przejmie teraz zadań świetlicy, seniora to co mamy zawiesić 

wielopokoleniową świetlicę niepełnosprawnych i ten, bo kto to będzie prowadził. 

 

Radny Z. Bania - nie jestem, nie jestem za żadnym zawieszaniem czegokolwiek. 

 

Wójt Gminy Lyski - ale jeżeli Państwo w tej chwili nie połączymy tych jednostek to nie będzie 

miał kto prowadzić świetlicy wielopokoleniowej, żeby mieli Państwo świadomość nie będzie 

miał kto, nasi pracownicy podjęli ogromny wysiłek kadry i finanse w zgodzie tutaj z częścią 

pracowników OWRu, żeby utrzymać zadania tej jednostki. Możemy OPS przekształcać w CUS, 

jak będzie taka wola Rady i to nie ma, nie ma, nie ma, nic nie stoi na przeszkodzie, ale na dzień 

dzisiejszy, jeżeli te zadania nie przejmie OPS to żebyście mieli świadomość nie ma kto tego 

prowadzić, nie ma kto utrzymać świetlicy wielopokoleniowej i Seniora +, bo kto miałby te kadry 
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prowadzić, kto miałby to, kto miałby to rozliczać płace i tak dalej, księgowość kto by miał to 

robić. 

 

Radny Z. Bania - Pani Wójt ten problem zostawiamy Pani, Pani miała czas od powiedzmy czerwca, 

widziała Pani co się dzieje, jaka jest sytuacja kadrowa, myśmy się tym interesowali i jesteśmy dalej 

zaniepokojeni, na wspólnych komisjach zadaliśmy pytanie ile jeszcze jest pracowników, czy 

wszyscy zostaną wchłonięci, jak to wszystko wygląda, więc my się tym tematem bardzo 

interesujemy i prosimy Panią, żeby Pani podjęła wszelkie działania na te parę miesięcy, żeby to 

dalej funkcjonowało, tak jak to funkcjonuje, a w tym czasie podejmiemy działania przeróżne, jeżeli 

będzie taka wola Pani, nas na pewno też jest to postawimy na ten CUS. CUS można połączyć z 

innymi gminami ościennymi koszty wtedy nam zmaleją administracji zarządzania księgowych, 

jeżeli która z ościennych gmin by przystąpiła z nami do tego programu to te koszty się nam 

znacznie obniżą to jest raz, CUS ma wiemy wiele, wiele możliwości. Także, że tutaj stoimy na 

stanowisku, żeby Pani zrobiła wszystko, żeby to funkcjonowało. 

 

Wójt Gminy Lyski - ja właśnie zrobiłam wszystko Panie Radny, ja wszystko zrobiłam i nasi 

pracownicy i teraz wy bierzecie w moim odczuciu zakładników. 

 

Radny Z. Bania - no to jeszcze, jeszcze prosimy jeszcze… 

 

Radny G. Dudek - Szanowni Państwo nie chciałbym, żeby nie chciałbym, żeby jeden drugiemu 

przeszkadzał, jeżeli Pan Bania, jeżeli Pan Bania to niech dokończy, później Pani Wójt będzie 

swobodnie też mogła się wypowiadać, widzę że jeszcze inni chętni także są do dyskusji, także 

prosiłbym o kulturę wypowiedzi. 

 

Radny Z. Bania - ja stoję na stanowisku, żeby Pani jeszcze przez te 3, 4 czy 5 miesięcy zrobiła 

wszystko, żeby ten OWR funkcjonował. Ta sytuacja tak jak powiedziałem wcześniej jest nam 

znana od czerwca wszystkim, bo tak jakbym powiedziałem wcześniej nasz klub się tym interesował 

i był bardzo zaniepokojony. Myśmy zrobili konsultacje społeczne tak jak już tutaj w oświadczeniu 

przeczytałem, społeczeństwo było i jest nadal bardzo zadowolone, bo przez wiele lat OWR 

funkcjonował i docierał do wszystkich grup społecznych we wszystkich sołectwach. Także nie jest 

to takie proste w tej chwili wszystko zamknąć, także trzeba stanąć jak się to mówi na wysokości 

zadania te 3,4 miesiące jeszcze pociągnąć w tym czasie zrobić wszystkie działania i wtedy 

stworzymy jednostkę taką na miarę czasu nie będziemy tutaj hamować rozwoju a pójdziemy do 

przodu, dziękuję. 

 

Wójt Gminy Lyski - więc tak, w moim odczuciu bierzecie Państwo osoby niepełnosprawne i 

seniorów za zakładników decyzji politycznych całkowicie. My właśnie robimy to co robimy, to 

jest ratowanie tego, żeby te działania były nieprzerwane. Zwolniło się jak wiecie Państwo cała 

kadra administracyjna z OWRu, poprosiliśmy Panią księgową, żeby jeszcze miesiąc została po to, 
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żeby przejąć po prostu te zadania świetlicy wielopokoleniowej i Senior +, tak jak w większości 

gmin pod OPS i OPS tym samym rozliczał by po prostu kadry i płace, a zadania by były normalnie 

utrzymane. Nie widzimy potrzeby utrzymywania dodatkowej księgowości i kadr tylko po to, żeby 

prowadzić zajęcia świetlic środowiskowych, które też będą prowadzone, więc w ogóle utrzymanie 

teraz tego to po pierwsze narażacie Gminę na dodatkowe koszty to jest jedno i to jest do wyliczenia, 

przekształcenia OPS w CUS, nic nie stoi na przeszkodzie, jeżeli będzie taka wola Rady i w 

miejscowościach, które w Gminach które się to stało to OPSy były po prostu przekształcane w 

CUS i tyle, a tu te same zadania w większości Gmin, w zasadzie prawie we wszystkich. Zarówno 

Senior jak i opieka nad niepełnosprawnymi wytchnieniowa zawsze jest pod OPSem, tu nie robimy 

żadnych rewolucji, dla tych ludzi się nic nie zmienia, bo kadra ta, która jest z niepełnosprawnymi 

na tyle moim zdaniem fajnie się zachowała, że została przy tych ludziach, a administracja odeszła 

i tyle. Nikt nam nie mi nikt mnie nie zapytał czy Pani Wójt da nam Pani 3 miesiące, żebyśmy to 

wyprowadzili tak dalej, po prostu przyszli dali wypowiedzenia i tyle. Ja w tej chwili bardzo 

chciałam podziękować tym pracownikom, którzy się tego podjęli, bo ja nie wiem no zapytamy 

Radcy Prawnego co mamy zrobić skoro technicznie nie możemy przekazać tego pod OPS, bo tego 

Państwo sobie nie życzą, więc zatrudnianie teraz tak rozumiem nowych kadr, żeby co no, żeby 

świetlicę środowiskową bo i tak będę chciała przekształcić, żeby pod OPS przeszły te zadania, bo 

uważam że mało tego, w budynku OPSu Senior + się mieści. Także to się tam mieści, to jest w tym 

budynku, więc nie wiem dla mnie nie ma ani jednej tutaj jednego argumentu, który Państwo 

przekazali, żeby naprawdę zasadność Waszej decyzji, ja to już pozostawiam mieszkańcom, a jeżeli 

wszelkie, bo to działało teraz i to fajnie zostało wprowadzone tutaj Pani Ksenia tutaj też pomaga, 

to jest bardzo fajnie wyprowadzone. I zostały nam jeszcze po prostu ogarnięcie na koniec świetlic 

środowiskowych, które uważaliśmy że są wakacje, więc teraz mamy na to czas, zajmiemy się tym, 

jak wyprowadzimy, żeby niepełnosprawni, Senior był pod opieką należytą, rozmawialiśmy już o 

rozszerzeniu działalności tego Senior + z pracownikami, myślę że się dogadaliśmy no i teraz 

kwestia Państwa Radnych no co Państwo zrobią to sobie to bierzecie na sumienie, to jest Wasza 

decyzja, każdy Radny ma swoje sumienie, wie co robi i jest dorosły, ale mieszkańcy też muszą 

wiedzieć przed czym, no co robicie nie no, bo to trzeba to trzeba jasno powiedzieć co Państwo 

robicie, że utrudniacie życie dalej po prostu i pracownikom OWR obecnym, OPS, urzędnikom, 

nam, bo będziemy musieli kolejne rozwiązania szukać, żebyśmy mogli dalej prowadzić tą 

działalność, mimo Waszej decyzji. 

 

Radna S. Kluger-Kustoś - ja chciałam zapytać wprost co stoi na przeszkodzie zatrudnienia 

kierownika oraz pracowników, którzy odeszli, jeżeli zwolnią się wszyscy pracownicy ze szkoły to 

Pani szkołę zamknie, no nie ogłasza Pani konkurs na kierownika czy dyrektora, na pracowników i 

dana jednostka dalej funkcjonuje. Całe społeczeństwo jest zadowolone z działalności Ośrodka 

Wspierania Rodziny.  Niecałe, no to ta część, którą my reprezentujemy jest zadowolona z działania 

Ośrodka Wspierania Rodziny i chcemy żeby te działania dalej były prowadzone, wystarczy ogłosić 

konkurs, może Pani powiedzieć od kiedy Pani wie, że nie będzie kierownika, od kiedy wiadomo, 

że nie będzie pracowników, konkurs dawno mógł zostać ogłoszony. 
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Radny S. Staniek - ja mam pytanie, mieszkańcy Raszczyc o których Pani mówi, ile razy była w 

ostatnim czasie czynna świetlica środowiskowa w Raszczyce lub Żytnej, proszę mi 

odpowiedzieć. Więcej niż 5 lat proszę mi odpowiedzieć ile razy była czynna świetlica. 

 

Radna S. Kluger-Kustoś - ale to jest pytanie do Kierownika tej jednostki, czyli do Pani Kseni. 

 

Radny S. Staniek – przepraszam, ale Państwo się bardzo tym interesujecie, tak jak powiedział Pan 

Radny Bania, więc Pani powinna wiedzieć ile razy była czynna świetlica środowiskowa dla dzieci 

i młodzieży w Raszczycach i Żytnej, dziękuję. 

 

Skarbnik Gminy P. W. Zdziebczok - Szanowni Państwo tutaj muszę przekazać jeszcze jedną bardzo 

istotną informację w tym w tym temacie, że zanim Pani Kierownik Ośrodka Wspierania Rodziny 

tutaj złożyła wypowiedzenie to wpłynęło do Gminy pismo właśnie Pani Kierownik o zwiększenie 

planu na wynagrodzenia. Tam po prostu nie było zabezpieczenia w tej jednostce do końca roku, 

była to kwota 390 000 zł i my tutaj no podstawowym argumentem tutaj Pani Wójt była decyzja, 

żeby to połączyć po prostu w celu oszczędności. Natomiast były tutaj rozważania tak jak Pani Wójt 

powiedziała, żeby utrzymać zakres tematykę wszystkiego co tam było prowadzone. 

 

Zastępca Wójta Gminy Lyski P. Sz. Musioł - znaczy ja mam tylko pytanie, bo Państwo mówicie, 

że konsultacje społeczne czy mieszkańcy, z którymi rozmawialiście byli zadowoleni z tego co jakie 

były zadania OWRu, czy z jednostki OWR, no bo tutaj jeżeli mówimy, że zadanie, które robił 

OWR, pozostają tylko częściowo, przechodzą pod OPS to ja nie rozumiem dlaczego Państwo 

mówicie, że należy utrzymywać tą jednostkę tym bardziej, że tutaj jest bardzo poważny argument 

finansowy. 

 

Wójt Gminy Lyski - i jeszcze chciałam dodać, że w tym momencie tych środków nie będzie, więc 

nie będzie miał kto prowadzić, bo Pani Kierownik nie zabezpieczyła tych 400 000 na te pensje, 

więc my nie mamy na administrację, więc jeżeli nie zrobi tego administracja OPSu, która się tego 

podjęła i nasze księgowe to tego po prostu jest ogromny problem i ja myślę mało tego, ja myślę że 

Państwo to wiedzą i nie wiem jaki jest cel tego, że dążycie do zawieszenia tego, bo myśmy już 

mieli oczywiście, jeżeli konsultacje społeczne to ja i takie głosy słyszałam na początku, że to było 

celowe, żeby pokazać, że ja sobie, że zwolnienia i tak dalej, że nie poradzę sobie i zawiesimy 

jednostkę, że zawiesimy działania tego, tej działalności po prostu. 

 

Radny Z. Bania - ja chciałbym powiedzieć jedno jeszcze raz podkreślić, że my jesteśmy tak jak 

Pani Wójt za reformą, za połączeniem, ale żeby powstała jednostka CUS i do momentu powstania 

tej jednostki, żeby OWR jeszcze przez te 4 czy 5 miesięcy normalnie funkcjonował, to jest raz, 

dwa Pani osobiście nadzorowała, monitorowała, była Pani Radną i Pani wie, dlaczego zostały 

środki zdjęte Pani Kierownik OWRu z płac, bo to było wtedy przegłosowane na komisji 
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budżetowej wtedy klub Radni dla dobra Gminy Lyski przegłosował taki, a nie inny budżet i te 

pieniądze zostały zdjęte wtedy przez Was między innymi przez Panią to jest kolejno. 

 

Wójt Gminy lyski - Rzecz nie 400000. 

 

Radny Z. Bania - przepraszam niech mi Pani nie przeszkadza, trzeci, trzeci nie chciałem tego 

mówić, ale muszę historycznie wrócić do 2021 roku, kiedy był projekt powstania CUS, wtedy 

byśmy mieli uwolnione 2900000 środków, było to bardzo dużo pieniędzy, siła nabywcza tego 

pieniądza w 2022 roku była przeogromna, ale Wasz klub czterokrotnie przegłosował na nie 

powstanie CUSu, teraz żeśmy stanęli no na takim etapie, że trzeba coś zrobić z OWR, OPS i Pani 

Wójt się godzi na to, żeby powstał CUS co mnie bardzo cieszy no, więc jeżeli Pani też chce, bo 

Pani tu powiedziała to przed chwileczką, że Pani jest za tym, żeby CUS powstał no to, jeżeli będzie 

taka wola, a tutaj wola naszego klubu jest, żeby CUS powstał, to musimy zrobić wszystko, żeby te 

4 miesiące przejechać i koszty będą dalej na takim samym poziomie, a nie większym. Bo można 

to załatwić w różnoraki sposób, a problem się już na warstwiał od miesiąca czerwca, więc trzeba 

było być przygotowanym, że może dojść do takiego, do takiej sytuacji. Pani Wójt ja mam jeszcze 

jedną jedną prośbę, że w takich sprawach powinniśmy się spotykać częściej i dyskutować, bo 

później Pani komentuje w Radiu na łamach Nowin różne rzeczy i nie chcemy dalej takiej polemiki 

negatywnej, chcemy pozytywną polemikę i dialog. My jesteśmy na stanowisku, żeby Pani 

wszystko zrobiła, żeby OWR do momentu, do momentu powstania fuzji OPS i OWR działał tak 

jak działa, a myślę że można to zrobić. 

 

Wójt Gminy Lyski - zrobić to po pierwsze, po drugie wywiad w Radiu udzieliłam na samym 

początku, bo taka jest praktyka mediów, że zapraszają, po trzecie zrobiliśmy spotkanie, zrobiliśmy 

z Państwem spotkanie na ten temat, nic nie powiedzieliście, była komisja. Spodziewaliśmy się 

tego, że to zrobicie przed kamerami no nie jesteśmy zaskoczeni i to co robimy to właśnie jest na 

tych spotkaniach Państwo nie powiedzieli, że zrobicie teraz takie coś, no przecież te spotkanie już 

było ile miesiąc temu pierwsze, nic nie powiedzieliście, nie daliście nam sygnału, że nie pozwolicie 

na to połączenie i tak dalej, a to co teraz robimy to właśnie ratujemy i Pan mi mówi, że zarzuca mi 

Pan, że ja nic nie robię. Właśnie to robię, właśnie poprosiłam naszych pracowników, dziewczyny 

robią co mogą, żeby najbardziej poszkodowane osoby jak niepełnosprawne lub seniorzy byli 

zaopiekowani. Ja nie wiem czy wy nie rozumiecie, że właśnie my to robimy, że odeszło nam 5 

osób w administracji. Nie zrobimy CUS w miesiąc, to nie ma, jeżeli nawet, że to przegłosujecie to 

jest nierealne. To trzeba zrobić wnioski to trzeba przegłosować, to wszystko ma dobrze wiecie moc 

urzędową, to statuty są, tego się nie da zrobić, a my chcemy uratować, żeby były dalej, ciągłość 

tych zadań, żeby nie przerwać na pół roku zanim jesteśmy w stanie zrobić CUS, nie jesteśmy w 

stanie to, jeżeli teraz tego nie zrobimy no to nie ma kadr tak, no musimy co zawiesić działanie 

świetlicy środowiskowej, zawiesić działanie Senior + i świetlicy wielopokoleniowej, przecież to 

dokładnie robicie tym. I ja nie wiem czego tutaj i zarzucenie mi, że ja czegoś nie robię, gdzie 

właśnie z całym Urzędem to robimy. Nam ze 3 tygodnie z Panem Sekretarzem i OWR, i OPS nic 
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innego, żeśmy się nie zajmowali mieliśmy zrobić reorganizację Urzędu się nie udało, bo właśnie 

tylko tym się zajmowaliśmy, a Pan żeby to ratować, a Pan mówi że miałam na to czas. Tak i z 

Wami się spotkaliśmy miesiąc temu i słowem nie powiedzieliście że tego, że nie zgodzicie się na 

to, róbcie coś innego, komisja była, było cicho mówimy no to czyli na pewno show będzie na sesji, 

żeśmy wiedzieli, byliśmy o tym przekonani. Dlatego słuchajcie, Wy nie powiedzieliście, że tego 

nie zrobicie, mieliście również na to czas, żeby powiedzieć, że nie zgodzicie się na to i no też nie 

wiem co zawiesić wtedy tą działalność też nie. My jeżeli ma Pan lepszy sposób zanim powstanie 

CUS, bo wie Pan, że CUSu w miesiąc nie zrobimy, że tylko na miesiąc zawiesimy działalność, 

wiecie że tego nie zrobimy, więc ja nie wiem no czego wy oczekujecie, bo oczekujecie cudów, 

róbcie co chcecie. No, ale wiecie kogo macie za zakładników - osoby niepełnosprawne. 

 

Radny G. Dudek - to ja mogę teraz zabrać głos, później Radny Staniek, później Radna Homola. 

Szanowna Pani Wójt przy całej mojej sympatii dla Pani i Pani bardzo populistycznymi, że tak 

powiem wyrażeniami tutaj rzuca, a że to Radni będą odpowiedzialni za niepełnosprawnych, a że 

to my jakby bierzemy na to, za to, to nie jest prawda, po prostu nie jest prawda. Jeżeli Pani jest 

przełożonym w cudzysłowiu tych, nie w cudzysłowiu tylko faktycznie przełożonym tych osób, 

może Pani zatrudnić akurat na ten czas, na zastępstwo inne osoby, także są pewne możliwości i 

pewne rozwiązania i ten przekaz do mieszkańców nie wiem czy trafił od Pani czy nie, trudno mi 

powiedzieć. Natomiast Pani powiedziała, że Pani będzie za powstaniem CUSu pomimo tego, że 

załóżmy no zakładam, że Rada Gminy wyrazi zgodę na połączenie, włączenie OWR do OPSu i 

Pani zakłada, że jeżeli będzie taka wola Rady to wtedy CUS, tak czy tak powstanie, a w jaki sposób 

ta wola Rady ma być wyrażona proszę mi powiedzieć, czy w formie dodatkowej uchwały czy Pani 

przygotuje, ale dobrze czy Pani przygotuje taki projekt uchwały o powstaniu CUSu czy jest Pani 

w tej chwili, moment Panie Radny, czy jest Pani w tej chwili jest w Pani w tej chwili zadeklaruje 

Pani coś takiego, że Pani przygotuje projekt uchwały o powstanie CUS. To jest moje pytanie? 

 

Wójt Gminy Lyski - Szanowny Panie Przewodniczący, dobrze Pan wie, że możecie złożyć taki 

wniosek, możecie złożyć wniosek macie większość lub nie, nie wiem, jeżeli się, bo ja bym 

zachęcała jednak Radnych, żeby się dobrze, przeczytali na czym polega CUS i dlaczego tak mało 

gmin w to weszło w Polsce, na prawie 2400 ileś gmin mamy, dlaczego tak mało weszło, ale no to 

jest już później wiadomo. Dlaczego nie wszedł CUS, bo wtedy nie było większości, jak teraz będzie 

to wejdzie to na czym tu dyskutujemy, bo ja nie wiem. Ja mówię, że jeżeli będzie wola Rady Pan 

mówi, że to jest moja wola, nie. Ja uważam, ja nie, ja nie, ale jeżeli będzie wola Rady, to wtedy 

stworzymy CUS tylko, że do tego momentu no w jakiś sposób musimy zabezpieczyć zadania te, 

które są, które według Państwa konsultacje społeczne przeszły pozytywne tak, no to chcemy te 

zadanie utrzymać i robimy wszystko, żeby je po prostu utrzymać i tyle. Ja nie wiem, co takiego my 

robimy tutaj co jest, w którym miejscu skłamałam, w którym miejscu, w którym miejscu jesteście 

przeciwni, przeciwko czemu, żeby co wielopokoleniowa, no możemy zatrudnić teraz 5 osób, 

kolejne administracji mimo, że OPS to może robić, możemy zatrudniać 5 osób kolejne 

administracji, zwiększać koszty, zabrać z czegoś, bo z czegoś trzeba będzie zabrać, bo w Ośrodku 
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Wspierania Rodziny te nie były zabezpieczone te środki i nie zabraliśmy 400 000, a 400000 brakło. 

Pani Kierownik o tym wiedziała w grudniu i nie rozdysponowała tymi środkami tak, żeby 

wystarczyło na pensję, na nie po prostu nie ma. Podjęliśmy takie działania, żeby ratować te zadania. 

 

Radny G. Dudek - ale czemu Pani zakłada, że Radni będą głosować przeciw? 

 

Wójt Gminy Lyski - nie wiem, no bo Pan, ale Pan Bania przeczytał w oświadczeniu, Pan Radny 

Bania, że na dzień dzisiejszy jesteście Państwo przeciwni połączeniu tego. 

 

Radny G. Dudek – tak, jesteśmy, nie to nie było przeciwko połączeniu. Natomiast nam chodzi o 

to, iż chcemy wskazać proszę Panią kierunek, kierunek właściwy, według nas jest powstanie CUS, 

bo powstanie CUS determinuje działania, które są kierowane i dedykowane do większości 

społeczeństwa. Zresztą, a zatem idą potężne środki finansowe,  doskonale Pani o tym wie, z których 

może Gmina no bardzo skorzystać. I to jest ten uważam czynnik ekonomiczny też bardzo ważny, 

ale widzę, że był Radny Staniek już się rwie do głosu, także zapraszam. 

 

Radny S. Staniek - dziękuję Panie Przewodniczący, bo dużo rzeczy tutaj zostało powiedzianych, 

zaczniemy od tego CUSu. Wy doskonale wiecie, dlaczego nie chcieliśmy wtedy CUS, bo na 2400 

ileś tam nie pamiętam już dokładnie ile tych gmin jest na czerwiec zeszłego roku w Polsce 

biedniejszych, bogatszych, gmin wiejskich, miejskich tylko 55 gmin zdecydowało się na to, żeby 

mieć ten CUS. Nie wiem czy Państwo wiecie, ale tylko było tyle 55 gmin. Nawet bo to był projekt 

Pana Prezydenta, nawet Kancelaria Prezydenta stwierdziła że trzeba będzie poprawić ten projekt 

więc były tam robione prace poprawkowe, tutaj Pan Radny Bania powiedział, że 2800000 

mielibyśmy do dyspozycji, tak zgadzam się 2800000, ale to jest na 3 lata w październiku zeszłego 

roku, projekt już by się zakończył, gdybyśmy to wzięli właśnie w tym 2021 roku, na każdy rok 

mieliśmy po 900 000, żeby było jasne. Później każda Gmina, musiałaby prowadzić, ja bym prosił 

Państwa, żebyście słuchali, bo ja widzę że jesteście teraz bardzo tam zajęci komórkami swoimi, 

ale warto mnie posłuchać. Później przez kolejne 3 lata Gmina musiałaby prowadzić z własnych 

środków ten CUS. Tego Pan, Panie Bania nie powiedział, więc chwileczkę mówił Pan dużo, teraz 

ja bym chciał powiedzieć. Jest, słyszeliście na komisjach mam nadzieję, że byliście zainteresowani 

słuchaniem, że jest p.o. Kierownika Ośrodka Wspierania Rodziny Pani się wypowiadała, bo Pan 

Bania, przepraszam Pan Radny Bania pytał o pracowników, nikt z tych pracowników, czy stracili 

na tym, nie stracili, a wręcz przeciwnie zyskali finansowo na tym, że przejdą pod OPS i druga rzecz 

teraz też taka. Przyjmujemy 5 pracowników, w tym Kierownika i łączymy to później w CUS, o ile 

o ile będzie taka wasza wola, bo też możecie złożyć taki wniosek, o ten CUS, kogo zwolnimy. Jak 

będzie jeden kierownik, nie skończyłem Panie Radny, kogo zwolnimy, przeniesiemy, damy mu 

inny etat, może jednak warto przemyśleć i żeby te zadania były prowadzone i żeby była ta ciągłość, 

a później myśleć o tym co zmienimy o przekształcaniu, to warto by było pomyśleć, żeby to dalej 

funkcjonowało, a jeżeli chodzi o Pana, Panie Przewodniczący Rady, tak do Pana mówię Panie 

Przewodniczący i jeżeli chodzi o OWR to nie chcę wspominać tych, a są osoby nawet tutaj na tej 



 

Wygenerowano za pomocą app.esesja.pl 

Sali, które były na jednym ze spotkań u Pana przed wyborami, a  kiedy myśmy startowali wie Pan 

Panie Przewodniczący z Pana komitetu startowałem i o czym mówiliśmy o OWR, dziękuję. 

 

Radny G. Dudek - Panie Radnej to co Pan mówi to są bajki. 

 

Radny S. Staniek - oczywiście. 

 

Wójt Gminy Lyski – jedno zdanie, mogę Panie Przewodniczący. Ja chciałam tylko powiedzieć, że 

Szanowni Państwo jeżeli utworzymy tu teraz z powrotem odtworzymy OWR, kadry w OWR i 

potem chcecie to przekształcić CUS w OWR razem z OPSem, no to rozumiem, gdy mamy teraz 

połączenie to OPS przekształcamy z zadaniami, które wchłania zadania OWR przekształcamy w 

CUS, ale w momencie i wtedy tam jest jakaś ewentualne do zatrudnienia, jeżeli by były powstały 

nowe zadania, ale w momencie kiedy znowu będą dalej i 2 jednostki, 2 dyrekcje, 2 kadry, 2 

księgowe to kogo zwolnimy jak złączymy to znowu w jedną jednostkę, tak. To będę musiała kogoś 

zwolnić no, bo jeżeli łączymy jednostki to po co znowu będziemy tworzyć drugą administrację, a 

w tej chwili łącząc to no przekształcamy po prostu nawet, jeżeli będzie taka wola Rady, że 

faktycznie dacie wniosek będziecie przekształcać, no to nie ma, nie stoi nic na przeszkodzie, bo w 

całej Polsce jeżeli jest przekształcane to po prostu OPS w CUS, ale zostają te same kadry, a tutaj 

w tej chwili jest ten, no jest taka sytuacja, że te kadry zwolniły się same. 

 

Radna I. Homola - ja powiem tak po odsłuchaniu, kiedy Pan Radny Bania dał oświadczenie 

Waszego klubu, nie wiem jaka będzie wasza decyzja, ale oczywiście końcówka tego była tak, że 

jesteście na „nie”, dlatego tutaj też bym uważała, że Państwo zagłosują na „nie”. Ale chciałam 

zapytać czy przy tym głosowaniu Państwo ustalali, że jest dyscyplina klubowa nad głosowaniem, 

czy daliście, że tak powiem wolę pozostałym Radnym, że są dorosłymi osobami, że mają własne 

sumienie i że mogą w tym głosowaniu podjąć no własną decyzję tak, bo czasami jest ta dyscyplina 

klubowa także tu chciałam o to zapytać, a zarazem zaapelować do Państwa jesteście dorosłymi 

ludźmi ja bym prosiła, żeby każdy sam podjął tą decyzję, bo to jak mówimy to nie jest zamykanie 

tylko przekształcanie tyle. Naprawdę dobrego chce się zrobić, a Państwo widzę no po prostu nie, 

bo nie. Dziękuję. 

 

Radny Z. Bania - powiem tak jeszcze raz podkreślę że my jesteśmy na takim samym stanowisku 

jak Pani Wójt, żeby coś zrobić, ta jednostka bardzo dobrze funkcjonowała przez wiele lat 

przynosiła wiele wiele dobrego dla społeczeństwa dla ekonomii gminy też, bo Pani Kierownik 

wszelkich stron starała się o przeróżne granty o przeróżne programy dofinansowania to poszło na 

miliony złotych można powiedzieć i dziwi mnie ekonomia Pana Radnego Stańka, jeżeli już w 2021 

roku by była jedna, jedne kadry i jedne zarządzanie i jeden kierownik, by dwoma jakby wspólnymi 

jednostkami zarządzał, czyli już by były te koszty znacznie znacznie niższe, mamy komisje do 

współpracy z ościennymi gminami. Ta komisja może ten temat ruszyć w Gminach ościennych, 

temat OPSu cóż może funkcjonować na 2 gminy, na 3 gminy i koszty dyrekcji tego CUSu byłby 
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rozłożone na 3 gminy czy na 2 gminy. Wachlarz usług w CUSie jest znacznie, znacznie większy 

jak w OPSie, bo jest znacznie, trzeba sobie to wszystko przeczytać, przeanalizować jest 

dedykowany do wszystkich mieszkańców jest dedykowany powiem to po naszymu do szkaciorzy, 

wędkorzy czy do wielu innych kół gospodyń wiejskich, do klubów sportowych, do każdego 

mieszkańca OPS, nie ma takiej możliwości na dzień dzisiejszy, żeby świadczyć takie usługi i ten 

statut, który żeśmy dostali jest bardzo skromnym statutem, więc my tutaj apelujemy, żeby te 3 

miesiące czy 4, przejechać w jakiś sposób, żeby Pani Wójt zrobiła, da się, da się to ja przyjdę po 

sesji, a Pani pokaże że się da, przejechać te 3,4 miesiące dogadać się, postawimy na współpracę z 

innymi gminami może się uda którąś gminę namówić, jak nie to u nas i tak to trzeba połączyć i tak 

to trzeba połączyć, idziemy w kierunku CUSu i temat zamykamy i po co te niesnaski. 

 

Radny G. Dudek - Szanowni Państwo ja jeszcze no, ale to może później proponuję 10 minutową 

przerwę. 

 

Wójt Gminy Lyski - chciałam a propos tego co Pan, ja tak po pierwsze nie rozumiem, bo mówimy 

o bardzo poważnych sprawach i bardzo w sumie potrzebujących ludziach, a Pani Kluger – Kustoś 

cały czas się z tego śmieje, co Panią tak bawi naprawdę jest to niefajne, a tutaj chciałam 

powiedzieć, tak zgadzam się z Panem, że to były dobre działania OWRu, dlatego chcę je utrzymać, 

dlatego robię wszystko, żeby to zrobić i nie rozumiem Waszej. 

 

Radny Z. Bania - no to, no to my chcemy, żeby było jeszcze lepiej, żeby było jeszcze lepiej, czy z 

połączenie tych dwóch. 

 

Radny S. Staniek – Panie Radny Bania, Pan ma tyle wspaniałych pomysłów, gdzie Pan był 

wcześniej, niech mi Pan powie, dzisiaj tak jak Pani Wójt powiedziała, robi Pan show, po co? Było 

spotkanie jedno, było spotkanie drugie dlaczego tych pomysłów Państwo żeście nie powiedzieli 

Pani Sołtys, przepraszam Pani Wójt wcześniej, dzisiaj. 

 

Radny Z. Bania - ja nie, ja nie robię show, ja nie robię show i nie będę argumentów używać Pani 

nowej Wójt jakie ona mi kiedyś tu show zrobiła na Sali. Nie jestem, nie jestem w stanie, także bez 

show, bez niczego, bez obrażania, dziękuję. 

 

Radny G. Dudek - dobrze Szanowni Państwo, ogłaszam 10 minutową przerwę, dziękuję bardzo  

 

Radna I. Homola - Panie Przewodniczący jedno szybko, ale nie właśnie, bo ja powiem szczerze 

chciałam poprosić o 5 minut przerwy i bardzo cieszę się, że Pan dosłownie jakby wyczytał w moich 

myślach, bo te komórki to po prostu można byłoby troszkę wyciszyć, bo to jest po prostu żenujące. 

 

PRZERWA 
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Radny G. Dudek - Szanowni Państwo proszę o zajmowanie miejsc, wszyscy Radni są już obecni 

na sali, dlatego wznawiam posiedzenie sesji Rady Gminy Lyski i kontynuujemy punkt dotyczący 

projektu uchwały połączenia jednostek budżetowych Gminy Lyski: Ośrodka Pomocy Społecznej 

oraz Ośrodka Wspierania Rodziny, czy w tym temacie są jeszcze jakieś pytania, sugestie.  

 

Radny Z. Bania - ja mam jeszcze jedno pytanie do Pani Wójt, tak jak powiedziałem na początku 

nasz klub jest za tym, żeby ten OWR i OPS zostały przekształcone. Jeżeli na następnej sesji 

wpłynie projekt uchwały zobowiązujący Panią Wójt w jakimś tam sensownym terminie do 

powstania CUSu, czy Pani będzie tą uchwałę realizować, czy Pani tej uchwały nie będzie 

realizować. 

 

Wójt Gminy Lyski - jeżeli będzie uchwała podjęta nie mogę jej nie realizować, bo to było 

niezgodne z prawem tylko ja proszę was żebyście się zapoznali, bo na przykład teraz jeszcze Pan 

Kierownik chce coś powiedzieć, Pan przepraszam Sekretarz, ale teraz jeszcze jedna rzecz właśnie 

się dowiedziałam na przykład, jeżeli w diagnozie społecznej wyjdzie, że Seniorzy będą chcieli 

zamiast, żebyście mieli Państwo świadomość o CUSie, że wyjdzie, że wolą wyjazdy na termy, bo 

takie są właśnie w diagnozie zamiast na przykład Senior +, to to trzeba będzie zrobić, żebyście 

mieli Państwo tego świadomość, że jeżeli w CUSie wyjdzie w diagnozie, bo musimy zrobić 

diagnozę społeczną to musimy to zrobić, jeszcze Pan Sekretarz chciał coś powiedzieć. 

 

Sekretarz Gminy P. K. Miera - Szanowni Państwo ja zajmę głos odnośnie natury bardziej tutaj 

technicznej. Ja byłem autorem projektu utworzenia CUS w 2021 roku razem oczywiście z innymi 

osobami, które pracowały w Urzędzie Gminy czy też w jednostkach organizacyjnych. Szanowni 

Państwo myśmy wtedy analizowali technicznie w jaki sposób taką jednostkę się tworzy. CUS może 

zostać przekształcony jedynie z OPSu, jedynie z jednej takie są zapisy ustawowe, które 

umożliwiają albo przekształcenie OPSu w CUS, tylko OPS, żadnej innej jednostki lub też w 

przypadku, gdy ten CUS miałby oferować usługi dla 2 lub więcej gmin, wtedy tworzyłoby się inną 

jednostkę organizacyjną, to jest pierwsza rzecz. Druga rzecz pozwoliłem sobie w przerwie na 

zobaczenie harmonogramu, który był wtedy załącznikiem do projektu. No i sam CUS działa w 

oparciu o tak zwany program usług społecznych ten program tutaj był, sama diagnoza plus te 

wszystkie spotkania z mieszkańcami opracowanie raportu i planów wdrożenia CUS to jest 

minimum 4 miesiące, następnie w etapie kolejnym miało być utworzenie CUS, co trwałoby 3 

miesiące i realizacja pierwszych usług dla mieszkańców to jest minimum pół roku od rozpoczęcia 

pracy, więc chciałbym tylko przekazać takie informacje odnośnie technicznego jak gdyby 

spojrzenia na kwestię utworzenia CUS. 

Radna I. Homola - jeszcze powiedzieć nowym Państwu Radnym, że nie wiem czy wiecie, że tu 

ościenne gminy też naprawdę nie był tutaj jeśli pamiętamy nikt tym zainteresowany także też nie 

możemy liczyć na to, że teraz ktoś będzie tak, bo ciągle Państwo to też powtarzają, że z innymi 

gminami będziemy mogli tak, bo Pan Bania wcześniej też takie coś, a no nie mieliśmy informacji, 

żeby ktoś był wcześniej też tutaj tym zainteresowany. 
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Radny G. Dudek - ale Pani Radna sytuacja w tej kwestii jest naprawdę bardzo dynamiczna, to co 

było 2 lata temu, już nie jest aktualne, teraz tych CUSów już naprawdę powstało dosyć dużo. 

 

Radny S. Staniek - mogę wiedzieć ile Panie Przewodniczący? 

 

Radny G. Dudek - ale ja Panu nie przeszkadzałem, ja Pana dopuszczę do głosu zaraz. Nie wiem 

ile, bo na pewno mnie Pan zapyta ile, nie pamiętam ile tych CUSów powstało, ale wiem że 

powstawały w międzyczasie. Jakby funkcjonowanie tych CUSów dotarła się w tych gminach, 

gdzie one, gdzie one są i dosyć podobno dobrze funkcjonują. Natomiast co ja chciałem powiedzieć, 

my zawsze proszę Państwa jako Radni powinniśmy się kierować no dobrem naszych mieszkańców 

i my akurat przynajmniej ja i klub, do którego mam przyjemność należeć będziemy się kierować 

dobrem tych mieszkańców, ale będziemy się także kierować Szanowni Państwo dobrem 

pracowników OWRu, tych tej cząstki, tej garstki pracowników OWRu, którzy zostali i no próbują 

coś tam działać, bo wiem że sytuacja w OWR jest naprawdę bardzo trudna, nie wiem jakie były 

przyczyny dlaczego zwolnili się Ci pracownicy, nie jest to moja sprawa, nie jestem ich 

przełożonym, były zapewne różne pobudki. Natomiast tak jak mówię zawsze będziemy się 

kierować dobrem mieszkańców, a w tym wypadku będziemy się tak też kierować dobrem 

pracowników i zarówno OWRu, zarówno OPSu, dziękuję bardzo. 

 

Radny A. Dyakowski - w tym roku akurat na terenie województwa śląskiego powstało 10 nowych 

CUSów, w ramach naboru partnerami projektu zostały Gminy Ruda Śląska, Czechowice- 

Dziedzice, Jaworze, Mikołów, Konopiska, Woźniki, Czeladź, Ładzy, Radzionków i Kamienica 

Polska. Także jest tych CUSów coraz to więcej i coraz to więcej gmin jest chętnych, żeby w to 

wejść, natomiast sprostuję wypowiedź odnośnie Prezydenta, co on powiedział, bo już kiedyś też 

poprawiałem tą wypowiedź, ona była ze strony prawo.pl. No i w każdym razie ten artykuł cały, na 

samym początku manipulował ludźmi od razu kreując negatywny odbiór wypowiedzi Pana 

Prezydenta, bo na tej samej wypowiedzi i jedne jak i drugie media, jedne wychwalały, drugie nie 

wychwalały tego wszystkiego w każdym razie może zacytuję jeszcze raz wypowiedź Pana 

Prezydenta, wtedy co powiedział; „mamy tu już doświadczenia, ale w związku z tym, mamy także 

już i konkretne spostrzeżenia co do tego, gdzie można by poprawić uzupełnić, żeby to co jest 

funkcjonowało jeszcze lepiej”. On wcale nie powiedział, że to funkcjonuje źle, on powiedział, żeby 

to co już funkcjonuje, funkcjonowało jeszcze lepiej i to jest wypowiedź z dnia 12 lipca 2021 roku.  

Radny S. Staniek – od razu do Pana Radnego Dyakowskiego. Ja nie powiedziałem, że Pan Premier, 

Pan Prezydent powiedział, że źle i do wyrzucenia i coś, że należy to poprawić i ta to co Pan teraz 

przeczytał zgadza się z tym co powiedziałem. Być może już Pan Prezydent lub jego kancelaria 

poprawiła ten projekt, a teraz mam pytanie do Pana Przewodniczącego, ile osób, które pozostały 

w OWR przyszło i skarżyło się Panu Przewodniczącemu, że jest im źle, bo Pan tutaj powołał się i 

powiedział, że mają trudną sytuację. Co Pan Przewodniczący chciał przez to powiedzieć, bo z tego 

co wiemy na komisjach, kiedy Państwo żeście byli i słuchali, mam nadzieję żeście słuchali wtedy 
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to nie było takich spostrzeżeń nikt nie powiedział, że mają się źle, wręcz przeciwnie były 

informacje, że finansowo zyskali, bo Pan Radny Bania pytał czy stracili, czy nie stracili. Pani 

pełniąca obowiązki Kierownika powiedziała ile jest tych pracowników, jakie mają zakres działań 

i wtedy Pan Przewodniczący nie powiedział, że bardzo źle się tam mają, więc jeżeli byli tacy 

pracownicy to dlaczego nie przyszli do Pani Wójt i nie powiedzieli, że mają źle. 

 

Radny G. Dudek – Panie Radny, ja nie powiedziałem, że Ci pracownicy się mają źle, to jest raz. 

Na pewno pracują w pewnym dyskomforcie, gdyż wiadomą rzeczą jest, że czeka ich 

restrukturyzacja albo i nie. Wszystko zależy od decyzji Rady Gminy, ciekawe jakby Pan się czuł, 

bo Pan pracował tam gdzie ja, jakby Pan miał informację, że za 3 tygodnie czy za miesiąc likwidują 

Pana Komisariat, a Pan nie wiadomo, gdzie będzie pracował, ciekawe czy Pan by był zadowolony 

z tej sytuacji, czy nie byłby Pan zadowolony z tej sytuacji. 

 

Wójt Gminy Lyski - już po rozmowach zarówno z pracownikami wielopokoleniówki, jak i seniora, 

oni są o wszystkim na bieżąco informowani, mało tego oni biorą w tym udział. 

 

Radny G. Dudek - ale ja się bardzo cieszę Pani Wójt, że Pani z nimi przeprowadzała rozmowy i 

oni w tym biorą udział, ale na pewno wie Pani no, no na pewno czują pewien dyskomfort z racji 

tego, z racji tego, iż no nie wiadomo po prostu co ich w przyszłości czeka, zmienia się ich szef, bo 

nie wiadomo o których będzie wiadomo już teraz kto ich będzie szefem, stary szef się zwolnił 5 

ludzi się zwolniło, to niech mi Pani nie mówi, że ta sytuacja jest dla nich komfortowa i są wszyscy 

happy. Ja już kończę dyskusję nad projektem uchwały. Szanowni Państwo zamykam, zamykam 

listę, zamykam listę dyskutantów i przechodzimy do przegłosowania tego projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski P. G. Dudek poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie połączenia jednostek budżetowych Gminy Lyski: Ośrodka Pomocy Społecznej oraz 

Ośrodka Wspierania Rodziny 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 8, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (5) 

Łukasz Harazim, Izabela Homola, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (8) 
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Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Paweł Hajok, Sylwia 

Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika Lazar 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Mirela Gawlik, Małgorzata Nowak 

10) nadania Statutu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Lyskach 

Przewodniczący poinformował, iż każdy Radny projekt uchwały otrzymał z wyprzedzeniem i 

miał możliwość zapoznania się z jego treścią, czy są jeszcze jakieś pytania? 

Sekretarz Gminy Lyski P. K. Miera - Szanowni Państwo jeszcze taka jedna informacja zanim 

zostanie ten projekt uchwały poddany pod głosowanie, chciałbym poinformować że zgodnie z 

Zarządzeniem Wójta nr W.0050.191.2024 z dnia 28 sierpnia 2024 r. zakończono konsultacje 

projektu niniejszej uchwały w trakcie konsultacji nie wpłynęła żadna opinia do przedstawionego 

projektu uchwały. 

Radni nie mieli pytań ani uwag.  
 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski P. G. Dudek poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie nadania Statutu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Lyskach 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 8, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (5) 

Łukasz Harazim, Izabela Homola, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (8) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Paweł Hajok, Sylwia 

Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika Lazar 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Mirela Gawlik, Małgorzata Nowak 
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11) powołania Zespołu dla przygotowania wyborów uzupełniających ławników na kadencję 

2024 - 2027 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż każdy Radny projekt uchwały otrzymał z 

wyprzedzeniem i miał możliwość zapoznania się z jego treścią. Wiem, że na wspólnym 

posiedzeniu komisji byli już wyłonieni jakby kandydaci, ale żeby doczynić formalności muszę 

zapytać czy Pani Sylwia Kluger-Kustosz wyraża zgodę na to aby uczestniczyć w tym zespole? 

Radna S. Kluger-Kustoś - wyrażam zgodę. 

Radny G. Dudek -  czy Radny Łukasz Harazim także wyraża zgodę? 

Radny Ł. Harazim – tak, wyrażam zgodę. 

Radny G. Dudek – ok, czyli ja rozumiem, że 2 członków zespołu jest z ramienia Rady Gminy, a 

pozostali to jest kto? 

Sekretarz Gminy P. K. Miera - Szanowni Państwo, więc praktyka u nas w Urzędzie była taka, że 

jeszcze w skład Zespołu wchodził Sekretarz plus Pani, która obsługuje Radę Gminy, więc te 2 

osoby tak, Pani Małgorzata. 

Radny G. Dudek - czyli  te 2 osoby będą w tym projekcie uchwały ujęte ok, dobrze. Wobec czego 

jeszcze ja muszę zadać pytanie jedno czy są jeszcze może jacyś inni kandydaci. Jeżeli nie to 

zamykam listę kandydatów i możemy płynnie przejść do przegłosowania projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski P. G. Dudek poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie powołania Zespołu dla przygotowania wyborów uzupełniających ławników na 

kadencję 2024 - 2027 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (13) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Paweł Hajok, Łukasz 

Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika Lazar, Wojciech 

Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 
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NIEOBECNI (2) 

Mirela Gawlik, Małgorzata Nowak 

12) zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji w Katowicach informacji o 

kandydatach na ławników na kadencję 2024 – 2027 

Przewodniczący poinformował, iż każdy Radny projekt uchwały otrzymał z wyprzedzeniem i 

miał możliwość zapoznania się z jego treścią, czy są jeszcze jakieś pytania? 

Radni nie mieli pytań ani uwag.  
 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski P. G. Dudek poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji w Katowicach informacji o 

kandydatach na ławników na kadencję 2024 – 2027 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (13) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Paweł Hajok, Łukasz 

Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika Lazar, Wojciech 

Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Mirela Gawlik, Małgorzata Nowak 

13) rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Lyski (skarga A. Szulc) 

Przewodniczący poinformował, iż każdy Radny projekt uchwały otrzymał z wyprzedzeniem i 

miał możliwość zapoznania się z jego treścią, czy są jeszcze jakieś pytania? 

 

Radny S. Staniek – odczytał sentencję przedmiotowego projektu uchwały.  

Radni nie mieli pytań ani uwag.  
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Przewodniczący Rady Gminy Lyski P. G. Dudek poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Lyski (skarga A. Szulc). 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (13) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Paweł Hajok, Łukasz 

Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika Lazar, Wojciech 

Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Mirela Gawlik, Małgorzata Nowak 

14) rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Lyski 

Przewodniczący poinformował, iż każdy Radny projekt uchwały otrzymał z wyprzedzeniem i 

miał możliwość zapoznania się z jego treścią, czy są jeszcze jakieś pytania? 

 

Radny S. Staniek – odczytał sentencję przedmiotowego projektu uchwały.  

Radni nie mieli pytań ani uwag.  
 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski P. G. Dudek poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Lyski. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (13) 
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Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Paweł Hajok, Łukasz 

Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika Lazar, Wojciech 

Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Mirela Gawlik, Małgorzata Nowak 

15) pozostawienia petycji bez rozpatrzenia 

Przewodniczący poinformował, iż każdy Radny projekt uchwały otrzymał z wyprzedzeniem i 

miał możliwość zapoznania się z jego treścią, czy są jeszcze jakieś pytania? 

 

Radny S. Staniek – odczytał sentencję przedmiotowego projektu uchwały.  

Radni nie mieli pytań ani uwag.  
 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski P. G. Dudek poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (13) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Paweł Hajok, Łukasz 

Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika Lazar, Wojciech 

Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Mirela Gawlik, Małgorzata Nowak 
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Ad.13. Sprawy bieżące Rady – wolne wnioski. 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski P. G. Dudek – poinformował, iż przekaże pewną informację 

zostałem poproszony przez Prezesa Zarządu Gminnego naszego Prezesa Zarządu Gminnego 

Andrzeja Kolarczyka o przekazanie dla wszystkich zaproszenia na zlot Młodzieżowych Drużyn 

Pożarniczych, który odbędzie się 7 września godzina o godzinie 10:00 już to chyba tradycyjnie 

przy Ochotniczej Straży Pożarnej w Suminie, bardzo serdecznie w jego imieniu zapraszam 

wszystkich Radnych, wszystkich obecnych, a także mieszkańców na to wyjątkowe wydarzenie.  

Teraz pozwolę sobie przedstawić kilka moich interpelacji: 

Interpelacja Pani Wójt Gminy Lyski: Na podstawie art. 24 ust. 3 i ust. 6 ustawy z dnia 8 marca 

1990 roku o samorządzie gminnym zwracam się z prośbą o przystąpienie do realizacji koncepcji 

lub projektu kanalizacji sanitarnej w Zwonowicach. Informuję, iż wszelkie prace w organach Unii 

Europejskiej w sprawie tak zwanej dyrektywy ściekowej dążą do zmiany tak zwanego wskaźnika 

RLM, który ma wynosić 1000 i więcej, co będzie nosiło za sobą skutek oczyszczania ścieków także 

w mniejszych miejscowościach. Ponadto wielu mieszkańców Zwonowic w trakcie spotkań 

poruszało ten problem jako istotny dla nich i dla środowiska w którym mieszkają. Niezbędnym 

zapewne będzie przeprowadzenie rozmów z władzami Rybnika celem umożliwienia zrzutu 

ścieków w tym kierunku, w przypadku odmowy zasadnym będzie wypracowanie innych 

rozwiązań. Brak kanalizacji na terenie największego obszarowo miejscowości na terenie gminy 

Lyski stanowi istotny problem bytowy dla jej mieszkańców, dlatego wnoszę o rozpoczęcie prac w 

wymienionym zakresie.  

I następna interpelacja na podstawie artykułu 24 ust. 3 i ust. 6 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o 

samorządzie gminnym zwracam się z prośbą o ujęcie w budżecie na 2025 rok zadania budowy 

wodociągu na ulicy Rudzkiej w Zwonowicach. W rejonie ulicy Rudzkiej dochodzi do awarii w 

dostawach wody, a mieszkańcy skarżą się na słabe ciśnienie wody, co może być spowodowanie 

znacznym skorodowaniem głównego ciągu rur wodociągowych. 

Ponadto zwracam uwagę na zły stan kolektora wodociągowego wzdłuż ulicy Sumińskiej i 

Wyzwolenia w Zwonowicach. Wodociąg w tym rejonie jest jedynym i głównym źródłem 

zaopatrzenia w wodę największego zakładu produkcyjnego na terenie Gminy Lyski Classen-Pol 

S.A.  

Kolejna interpelacja na podstawie artykułu 24 ust. 3 i ust. 6 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o 

samorządzie gminnym zwracam się z prośbą o ujęcie w budżecie na 2025 rok zadania budowy 

ulicy bocznej Stodolskiej. Informuję, że projekt na to zadanie został wykonany ze środków 

finansowych budżetu sołeckiego Zwonowic i termin ważności uzgodnień projektowych mija w 

2025 roku,  m.in. dlatego oraz przede wszystkim na prośbę mieszkańców Zwonowic, którzy 

wielokrotnie zwracali mi uwagę na uciążliwości związane ze złym stanem nawierzchni wnoszę jak 

wyżej.  
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Kolejna ostatnia interpelacja, na podstawie artykułu 24 ust. 3 i ust. 6 ustawy z dnia 8 marca 1990 

roku o samorządzie gminnym zwracam się z prośbą o budowę oświetlenia drogowego na ulicy 

Wyzwolenia od ostatnich zabudowań w kierunku Classen-Pol S.A. Informuję, że w tym celu miały 

być wykorzystane zdemontowane lampy podczas budowy placu parkingowego przed budynkiem 

Urzędu Gminy w Lyskach. Budowa oświetlenia w tym rejonie znacząco poprawi komfort i 

bezpieczeństwo użytkowników drogi w tym rejonie, dziękuję bardzo. 

Radny S. Staniek - Radni Gminy Lyski Izabela Homola, Mirela Gawlik, Małgorzata Nowak, Anna 

Salich, Sebastian Staniek, Łukasz Harazim, Wojciech Paprotny. Wniosek Radni Gminy Lyski 

składają wniosek o zabezpieczenie w projekcie budżetu Gminy Lyski na 2025 rok środków 

finansowych przeznaczonych na stypendia dla uczniów szkół podstawowych z terenu Gminy 

Lyski, którzy osiągają wybitne wyniki w nauce, olimpiadach przedmiotowych lub zawodach 

sportowych. Uzasadnienie: inicjatywa utworzenia stypendium dla najlepszych uczniów naszej 

gminy jest wyrazem naszego szacunku i docenienia trudu, poświęconego czasu i uczynności w 

ciągu całego roku szkolnego przyznanie stypendium dzieciom i młodzieży za ich osiągnięcia 

będzie okazaniem uznania oraz podziwu dla ich trudnej pracy i wysiłku, który włożyli by uzyskać 

takie wyniki. Docenienie i wyróżnienie spośród rówieśników będzie motywowało do dalszego 

zaangażowania w naukę i rozwój własnych zainteresowań o nowe dziedziny. Rozpoczęcie wakacji 

z małym wsparciem finansowym pozwoli dzieciom na spełnienie małych zachcianek stanowiących 

nagrodę za determinację i wytrwałość w działaniu. 

Radni Gminy Lyski Izabela Homola,  Mirela Gawlik, Małgorzata Nowak, Anna Salich, Sebastian 

Staniek, Łukasz Harazim, Wojciech Paprotny. Wniosek Radni Gminy Lyski składają wniosek o 

zabezpieczenie w projekcie budżetu Gminy Lyski na 2025 rok środków finansowych w wysokości 

27000 na Młodzieżowe Drużyny Pożarnicze przy jednostkach Ochotniczych Straży Pożarnych 

Gminy Lyski. Uzasadnienie: jak wiemy na terenie Gminy Lyski funkcjonuje 9 Ochotniczych Straży 

Pożarnych, w których prężnie działają strażacy ochotnicy ludzie ci są zaangażowani nie tylko. 

Pomoc w trudnych nagłych zdarzeniach takich jak pożary klęski żywiołowe, ale również biorą 

aktywny udział w życiu kulturalnym każdego sołectwa dlatego też uważamy, iż należy doposażenie 

straży z uwagi na to, iż coraz więcej mają zadań, a sprzęt jest w wielu przypadkach już 

wyeksploatowany. Wsparcie Młodzieżowych Drużyn Pożarniczych jest ważnym aspektem 

społecznym ze względu na to że ci młodzi druhowie są przyszłością naszych jednostek 

Ochotniczych Straży Pożarnych i zagwarantują ciągłość ich funkcjonowania w przyszłości już 

teraz widzimy jak dzieci młodzież chętnie udzielają się w swoich jednostkach uczestniczą w 

konkursach o wiedzy pożarniczej zawodach strażackich jak wspólnie osiągają wyniki. Przekazując 

środki finansowe na cele statutowe Młodzieżowych Drużyn Pożarniczych otwieramy i możliwość 

na dodatkowe zajęcia oraz zbieranie nowych doświadczeń i umiejętności spotkania 

młodzieżowych drużyn pożarniczych to czas zabawy integrowania się z rówieśnikami, ale również 

nauki empatii i pracy w grupie. Ostatnie anomalia pogodowe pokazały, że strażacy to ludzie 

bezwzględnie nam potrzebni. Niosą nam pomoc o każdej porze dnia i nocy, więc im również należy 

się wsparcie od nas. I takie małe moje dopowiedzenie, mamy każdego roku z tak zwanych 
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małpkowych duże pieniążki, bo u nas to jest około 60000, w takim Raciborzu na przykład jest 

ponad 2 miliony, w Raciborzu można było robić z tego pikniki, bo były robione pikniki, a u nas 

byłoby fajnie, bo rozmawiałem z kilkoma Prezesami czy Naczelnikami, nigdy nie wiem jak oni 

tam się tytułują i byliby bardzo wdzięczni za to, że na przykład można by było zorganizować ten 

czas dla tych młodych ludzi, którzy tak jak tutaj w tym uzasadnieniu jest napisane, że są tym 

narybkiem, który by nam się pomógł w przyszłości, żeby te nasze straże działały, dziękuję. 

Radny Z. Bugdol - tak dziękuję, ja ogólnie chciałem tylko podziękować w imieniu Klubu 

Zrównoważony Rozwój Gmin Naszego Powiatu chcemy podziękować za wdrażanie i realizację 

naszego programu wyborczego, wprowadzenie bezpłatnych porad prawnych oraz terminali do 

obsługi płatności bezgotówkowych to jedne z licznych postulatów przez, które chcieliśmy wyjść 

naprzeciw oczekiwaniom naszym mieszkańców. Dziękujemy również za zaangażowanie Pani 

Agaty Kostki, która wspólnie z nami w myśl zasady zawsze blisko ludzi starała się, aby zawsze 

postulaty i pomysły przede wszystkim służyły dobru naszej lokalnej społeczności. Bez jej udziału 

oraz poparcia ze strony Górnika Zabrze nie powstałaby trójkolorowa Gmina Lyski. W dalszym 

ciągu chcemy dążyć do realizowania naszych planów i liczymy na Wasze wsparcie, czekamy 

również na realizację programu wyborczego obecnej Pani Wójt. 

Radny Z. Bania - Interpelacja Radny sołectwa Bogunice Zbigniew Bania, Szanowna Pani Sylwia 

Gabryelska-Ritzka – Wójt Gminy Lyski zwracam się z prośbą o przebudowę wodociągu wody 

pitnej usytuowanego w Bogunicach przy nieruchomości Bączkowiec 6g. Przebudowa wodociągu 

jest podyktowana względami bezpieczeństwa. Prośbę swą uzasadniam tym, że wodociąg został 

wybudowany w czynie społecznym w latach 70. ubiegłego wieku czyli ma około 50 lat i jest w 

stanie agonalnym, występują częste nieszczelności. Wodociąg zasila obecnie budynki mieszkalne 

na ulicy Bączkowiec z wodociąg nigdy nie został naniesiony na żadne mapy i plany. 

Najistotniejszym problemem są względy bezpieczeństwa wynikające z odległości budynku 

mieszkalnego Bączkowiec 6 G, a wodociągiem w odległości, odległość wynosi około metra. 

Budynek został wybudowany wcześniej, a potem okazało się, że wodociąg biegnie obok budynku, 

gdy nastąpi rozszczelnienie awaria dojdzie do podmycia fundamentów oraz zalania budynku. 

Proszę o podjęcie działań mających na celu przebudowę przedmiotowego wodociągu i zmianę 

trasy w taki sposób, aby zapewniło to bezpieczeństwo budynku mieszkalnego na wyżej 

wymienionej nieruchomości. Dziękuję. 

Radny K. Korecki - na sesji Rady Gminy w dniu 28 sierpnia 2024 składam ustny wniosek o 

rozpoczęcie prac związanych z budową szatni klubu sportowego LKS Czarni Nowa Wieś. W 

związku z tym, iż obecne zaplecze obiektu sportowego jest w złym stanie, a instalacja sanitarna 

wymaga znacznej przebudowy, wnoszę o zaplanowanie środków finansowych na to zadanie. 

Zawodnicy po treningach oraz meczach borykają się z dużymi problemami, które znane są 

obecnym tutaj władzom Urzędu Gminy, dziękuję. 

Radna S. Kluger-Kustoś - ja mam takie sprawy techniczne, że bardzo proszę o uzupełnienie stron 

internetowych Urzędu Miasta i poprawienie danych wszystkich Radnych oraz nowo wybranych 
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Sołtysów, bo te dane nie zostały jeszcze zmienione. I proszę też o odblokowanie komentowania na 

stronach internetowych gminy, ponieważ na Facebooku możemy oczywiście udostępniać, ale 

niestety nie możemy komentować. Chciałam również zapytać o ilość osób, które są, które ilość 

osób, których gmina rozwiązała umowę pracę od początku kadencji Pani Wójt czy były 

negocjowane warunki umowy, żeby te osoby pozostały czy ma Pani zamiar ogłosić teraz nowe 

konkursy czy te zadania, które były realizowane przez tych pracowników zostaną po prostu 

rozdzielone na innych pracowników. 

I mam również 2 interpelacje. Oczywiście do Wójta Gminy Lyski za pośrednictwem 

Przewodniczącego Rady Gminy zwracam się z prośbą o przesłanie rejestru umów za okres 1 

stycznia do 28 sierpnia oraz proszę o przekazanie zestawień wykonania zadań dochodowych i 

zadań wydatkowych, dla których wykonanie w 2024 roku było mniejsze niż 50% planu. Proszę o 

zweryfikowanie tych zestawień oraz pisemne wyjaśnienie niskiej realizacji zadań lub ich braku. 

To nam pewnie będzie potrzebne, to taka moja dygresja, będzie potrzebne przy planowaniu nowego 

projektu. I jeszcze jedna: w związku z odpowiedzią na interpelację W.0003.14.2024 z dnia 10 lipca 

2024 proszę o informację o wypłatach zasiłków celowych na pomoc mieszkańcom po nawałnicy 

zgodnie z umową OC.3153.2.2024. Proszę również o informację czy wszystkie otrzymane dotacje 

z innych gmin zostały rozdysponowane na wypłatę zasiłków celowych? 

Jednocześnie proszę o przekazanie danych liczbowych: 

a) jakie wysokości zostały wypłacone dodatki,  

b) ilu mieszkańców wypłacono dodatki z podziałem na sołectwa oraz gospodarstwa, 

c) jakie kryteria przyjęto przy wypłacaniu dodatków.  

Proszę również o wykaz dotacji otrzymanych z budżetu państwa w formie dotacji celowych w 

dziale 852 Pomoc Społeczna, rozdział 85278 usuwanie skutków klęsk żywiołowych w formie 

zasiłków celowych, o których mowa w ustawie o pomocy społecznej. 

Radny P. Hajok - ponieważ w ostatnich dniach odebrałem kilka telefonów chciałbym powiedzieć, 

że połączenie dwóch klas IV w szkole podstawowej w Zwonowicach jest indywidualną decyzją 

Pani Wójt, a jako Przewodniczący Komisji Oświaty i Sportu jestem przeciwny takiej decyzji. 

Radny Z. Bania - z tego miejsca chciałbym podziękować w imieniu wszystkich mieszkańców 

Bogunic i w imieniu własnym. Podziękowania kieruję do Zarządu Starostwa Powiatowego w 

Rybniku i Starosty Pana Damiana Mrowca za przeprowadzenie remontu drogi powiatowej 

Raciborska, ten remont mamy w 98% chyba przeprowadzony, zostały tam prace porządkowe i linie 

do pomalowania, ale najważniejszym, najważniejszą i najistotniejszą sprawą w tym remoncie drogi 

była poszerzenie tej drogi, jest to droga bardzo ruchliwa, powiatowa i dzięki temu poszerzeniu 

powstał pas dla poruszania się pieszych i rowerzystów. Także my jako mieszkańcy jesteśmy bardzo 

wdzięczni dziękujemy, bo ma to niesamowity wpływ na bezpieczeństwo poruszania się w rejonie 

Bączkowca, przez dzieci mieszkańców i rowerzystów, dziękuję bardzo. 
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Radny Z. Bania – tak, jeszcze mam jedno pytanie do Pani Wójt, bo szykujemy się do remontu w 

sali OSP w Bogunicach w związku z tym remontem ta sala będzie wyłączona na jakiś czasokres, a 

na budynku wielofunkcyjnym mamy jeszcze zamieszkałe 2 Panie Ukrainki tam trwa w 

Adamowicach remont i tak jak żeśmy już na komisjach wspominali zależałoby mi bardzo, żeby te 

mieszkania do końca wyremontować w Adamowicach. Jak te mieszkania zostaną w Adamowicach 

wyremontowane to myśmy z funduszu sołeckiego zaplanowali w tym roku jeszcze remont 

pomieszczeń w tym budynku wielofunkcyjnym, żebyśmy jako mieszkańcy i sołectwo umieli 

normalnie funkcjonować w momencie remontu tej sali OSP, także tutaj taki apel z mojej strony do 

Pani Wójt, żeby jak najszybciej jednak te Panie Ukrainki się przeprowadziły, a my możemy zacząć 

sobie robić ten remont tych pomieszczeń, dziękuję. 

Mieszkaniec sołectwa Raszczyce – w nawiązaniu, pozwolicie Państwo, że będę siedział, w 

nawiązaniu oczywiście, gdzie indziej tylko tu, w nawiązaniu do ostatniej sesji czerwcowej 

chciałem powiedzieć, że w zasadzie wszystkie tematy zostały zrealizowane, byliśmy na miejscu, 

gruz został pokazany z tym, że nie potrafię zrozumieć dlaczego z tej czynności nie było 

wykonanego protokołu. Protokół jest kiedy wykonuje się protokół pokontrolny czy coś w tym 

rodzaju. Jest określony w artykułach 67 i 68 kodeksu postępowania administracyjnego i te nasze 

czynności były dokładnie takie, żeby powinny były być protokołem ujęte. Druga rzecz, który mam 

brakuje bynajmniej na dzisiaj, a nie widziałem również z poprzedniego okresu ostatnich 5 lat na 

stronie gminy zgodnie z artykułem 37 ustawy o finansach publicznych wykazu osób prawnych, 

fizycznych, którym udzielono zwolnień i tak dalej, i tak dalej, i tak dalej. Rozumiem, że ten wykaz 

nie został przez poprzedniego Wójta wykonany, bo kończyła się jego kadencja, ale ten wykaz jest 

obligatoryjny, bo artykuł 37 mówi, że Gmina sporządza czy Zarząd Gminy sporządza. Ostatni 

temat to jest z pieniędzy spółki wodnej Raszczyce-Adamowice-Żytna, które zostały przekazane do 

gminy Lyski, ale to muszę wrócić trochę do historii. W 2000 roku na zebraniu sprawozdawczym 

walnym zgromadzeniu członków spółki wodnej Adamowice, że Raszczyce została podjęta 

uchwała o treści w związku z trudną sytuacją materialną ludności proponuje się zbieranie składek 

członkowskich na kanalizację w całej spółce i tak dalej opłata od jednego budynku mieszkalnego 

będzie wynosiła 10 zł i to miało zostać zgromadzone na osobnym koncie oprocentowane, bo te 

pieniądze miały pokryć oczywiście koszty przyłączy. W 2003 roku na zebraniu wiejskim, również 

spółki wodnej, przepraszam pomyliłem z wiejską, głos zabrał między innymi Pan Erwin Wrazidło 

i Pan Grzegorz Gryt, który i Pan Grzegorz Gryt na tej na tym zebraniu określił, że jedno przyłącze 

będzie kosztowało około 600 zł. I jeżeli Gmina, jeżeli spółka przekaże pieniądze zgromadzone na 

koncie, to w związku z tym, że gmina nie ma na razie pieniędzy na rozpoczęcie prac budowy 

kanalizacji to to będzie związane z, to jest wszystko ujęte w protokołach, żeby krótko to tylko tak 

oczywiście na tym zebraniu sprawozdawczym również Pan Sebastian Staniek zabrał głos, który 

stwierdził, że te pieniądze będą ostatnie jakie przekazane do Gminy. I bo Gmina musi zacząć robić 

jakiekolwiek roboty. W 2024 roku na zebraniu wiejskim, na zebraniu spółki, nie wiem czemu mylę 

z wiejskim cały czas zostało jasno sprecyzowane, że przekazujemy te pieniądze do Gminy Lyski. 

Oczywiście nie było na to formalnej zgody Regionalnej Izby Obrachunkowej, bo Izba Regionalna 
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Izba Obrachunkowa stwierdziła, że nie może dać takiej pozytywnej opinii bo nie wie co to są za 

pieniądze jakie czy to są pieniądze celowe członków na zbieranie i tak dalej i tak dalej. Oczywiście 

jeszcze została wcześniej podjęta uchwała o przekazanie tych pieniędzy i tu jest rozliczenie 190 

000 zł zostało przekazanych do Gminy Lyski. Przy zakończeniu budowy kanalizacji, przyłącza do 

kanalizacji z poszczególnych mieszkań i ludzi, którzy składali te pieniądze miały być w tej cenie 

1000 zł, które powiedział Gryt. Obecnie płacimy od 3 do 7000 za przyłącz i pytam kiedy te 

pieniądze zostaną nam zwrócone. Bo spółka nie była zobligowana i nie miała prawa budować sama 

kanalizacji, a te pieniądze zostały gminie pożyczone. Skoro były pożyczone to, jeżeli gmina ich 

skonsumowała w sposób prawidłowy, ja zadałem jeszcze wcześniej pytania do Wójta poprzedniego 

i nie dostałem na nie odpowiedzi. W jaki sposób została skonsumowane te pieniądze, na jaki cel, 

żeby udokumentował rzeczywiście wydanie tych pieniędzy na konkretny cel, bo to były pieniądze 

tak jak mówię przekazane na konkretny cel. W związku z tym Pani Wójt prosiłbym o wyjaśnienie 

tego tematu, bo to jest zakładając, w stosunku do roku 2023, kiedy 170 około 170000 było składek 

członkowskich, a około 18 000 odsetek. Przeliczając odsetki przez te 21 lat do roku 2024 kwota, 

gdyby te pieniądze leżały na koncie byłaby około pół pomiędzy 400 000, a pół miliona, więc nie 

neguje wykorzystania tych pieniędzy nie neguje nic tylko pytam dlaczego ci ludzie, którzy na to 

płacili i gmina na to nie dała pieniędzy mają ponosić podwójne koszty raz, że złożyli pieniądze 

przekazali Gminie, a teraz muszą płacić za przyłącza. Ostatni temat to chciałbym zapytać Pana 

Radnego Banie szukałem akurat przed chwilą może nie widziałem, ale prosiłbym, żeby mi Pan 

powiedział na jakiej stronie gminy był ogłoszony, były ogłoszone konsultacje na temat OWRu, bo 

nie potrafię znaleźć. 

Radny Z. Bania - myśmy zrobili wywiad środowiskowy. 

Mieszkaniec sołectwa Raszczyce – a to to nie jest, to nie są konsultacje, to proszę nie mówić to 

jest Pana prywatna opinia, gdzie ktoś tam coś mógł przy budce z piwem powiedzieć, przepraszam 

ale tak to wygląda i na tym bym kończył, dziękuję. 

Skarbnik Gminy P. W. Zdziebczok - Szanowni Państwo tylko tutaj chciałam odpowiedzieć Panu 

Radnemu z Bogunic, że my czekamy na informację z Urzędu Wojewódzkiego i jeżeli chodzi o 

wyremontowanie tych mieszkań w Adamowicach no to czekamy na środki. 

Radny Z. Bania - to ja jeszcze raz ponawiam prośbę, bo my to będziemy robić własnym sumptem, 

te pieniążki, które mamy z budżetu to są przeznaczone na materiał i my jako mieszkańcy chcemy 

wykonać ten remont sami, żeby to wyszło taniej, a jest to wszystko w czasie przeciągane. Tam ten 

remont w Adamowicach też jeszcze potrwa, no więc my też chcemy działać nie, a tu miesiące 

uciekają i to się już ślimaczy od no Pani Wójt wie, bo ten, ja nie mam do Pani pretensji, ja tylko 

chcę, żeby Pani dopilnowała osobiście, żeby to w miarę szybko wszystko zostało wykonane nic 

więcej. Ja też mam osoby, które mi chcą pomóc i chcemy to rozpocząć jak najszybciej nie. 

Dziękuję. 
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Skarbnik Gminy P. W. Zdziebczok - tutaj jeszcze chciałam odpowiedzieć Panu mieszkańcowi z 

Raszczyc, bo Pan wspomniał, a propo artykułu 37 ustawy o finansach publicznych tam, gdzie 

wynika ten obowiązek wykazywania osób prawnych fizycznych oraz jednostek organizacyjnych 

nieposiadających osobowości prawnej, którym umorzono rozłożono na raty odroczono zaległości 

podatkowe, odsetki za zwłokę lub opłaty prolongacyjnej w kwocie przewyższającej 500 zł. I za 

ubiegły rok proszę Państwa, my podajemy takie informacje do publicznej wiadomości i na pewno 

była z tym, że za ubiegły rok nie było takich umorzeń, ale to też jest, nie udzielono, ale każdego 

roku na pewno jest. Aha to ja tutaj. To znaczy tutaj tę informacje podaje się do końca maja i do 

publicznej wiadomości być może nie znalazł Pan na BIPie,  ale na pewno na tablicy ogłoszeń takie 

informacje rzeczywiście co roku są. Tylko, że w tym wypadku ale to też zostało zapisane że takich 

ulg nie udzielono to też była ta informacja podana, natomiast z tego artykułu wynika jeszcze inna 

informacja, konieczność podania innej informacji, chodzi o wykaz osób prawnych i fizycznych 

oraz jednostek organizacyjnych nie posiadających osobowości prawnej, którym udzielono pomoc 

publiczną i tutaj pod to tutaj była kiedyś rozmowa z radcą przypisujemy zwrot podatku 

akcyzowego i tam nie są podane kwoty, ale są podane imiona i nazwiska i takie informacje to my 

do Pana skierujemy po prostu podamy, w którym miejscu można to znaleźć. 

Radny G. Dudek - dziękuję bardzo czy jeszcze ktoś chce zabrać głos. Nie widzę to jeszcze proszę 

Państwa terminy posiedzeń. Moja propozycja jest taka, aby wspólne posiedzenie komisji odbyło 

się 26 września czyli poniedziałek, a sesja 30 września czyli byłaby to środa, czy 26 września to 

jest poniedziałek tak? Aha 26 września to jest czwartek, a sesja poniedziałek 30. Momencik, 

spojrzę na swój kalendarz, czyli 26 wspólne posiedzenie komisji w czwartek, a 30 w poniedziałek 

sesja czy tak może być, czyli 26 wspólne posiedzenie komisji trzydziestego, w poniedziałek sesja 

dobrze.  

Radni nie mieli więcej pytań ani uwag. 

Ad.14. Zakończenie obrad sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski Pan Grzegorz Dudek podziękował wszystkim za przybycie i 

zakończył obrady sesji. 

 


